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P R O T O K Ó Ł    Nr XVIII.2016

ze zwyczajnej XVIII sesji Rady Gminy Szudziałowo
odbytej w dniu 29 grudnia  2016 roku.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się
o godz. 9 30 , a zakończyła o godz. 11 40

Na  stan  15  Radnych  w  sesji  uczestniczyło  15,  zgodnie  z  załączoną  listą
obecności.
 

Obecni:

1. Borowik Daniel

2. Baranowski Krzysztof

3. Bułatewicz Wojciech

4. Charytoniuk Ewa

5. Fiłonowicz Mariusz

6. Ignatowicz Ryszard

7. Kędyś Elżbieta Irena

8. Łapiński Mariusz

9. Miakisz Jolanta

10.Olchowik Danuta

11.Olchowik  Leszek

12.Oleksza Sławomir

13.Onoszko Michał Antoni

14.Stasiewicz Jerzy Zbigniew

15.Worobiej Wiesław

Udział  wzięli:

1. Anna Czeremcha - Skarbnik Gminy

2. Mirosław Grabowicz - Dyrektor ZGK

3. Ewa Katarzyna Grasewicz - Kierownik GOPS

4. Elżbieta Grażyna Jaroszewicz - Dyrektor GOAKiR
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5. Mirosław Podgajecki - Komendant PSG w Szudziałowie

6. Leszek Olchowik - Delegat do Walnego Zgromadzenia PIR

7. Wojciech Bułatewicz - Członek Podlaskiej Izby Rolniczej

Sesję prowadziła Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca Rady Gminy
Szudziałowo.

Po dokonaniu otwarcia, przywitaniu przybyłych oraz krótkim przedstawieniu
tematyki obrad przedstawiła  projekt porządku. Poinformowała, że w porównaniu
do proponowanego porządku ujętego w zaproszeniu dodaje się sprawę nawiązania
współpracy z samorządami Republiki Białoruś.

Porządek  bez  uwag został  przyjęty  15 głosami,  bez głosów przeciwnych
i bez  wstrzymujących się.

Porządek:

 
1. Otwarcie.
2. Ustalenie porządku.
3. Informacja o sposobie załatwienia wniosków z poprzednich sesji.
4. Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie od XVI sesji.
5. Interpelacje Radnych.
6. Przyjęcie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie.
7. Zmiana budżetu gminy na 2016 rok.
8. Przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2027.
9. Uchwalenie budżetu gminy na 2017 rok.
10.Przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów

Alkoholowych na 2017 rok.
11. Przyjęcie Programu gospodarowania zasobem mieszkaniowym gminy.
12.Wyrażenie zgodny na sprzedaż nieruchomości.
13. Aktualizacja kompletu uchwał z zakresu utrzymania czystości i porządku

na terenie gminy.
14.Uchwalenie  planu  pracy  Rady  Gminy  na  2017  rok  oraz  zatwierdzenie

planów pracy Komisji.
15.Nawiązanie współpracy z samorządami Republiki Białoruś.
16.Zajęcie  stanowiska  w  sprawie  możliwości  obniżenia  stawki  za  zajęcie

pasa drogowego podmiotom instalującym sieć internetową.
17.Wolne wnioski.
18.Odpowiedź na interpelacje i wolne wnioski.
19.Przyjęcie protokołu z XVII sesji.
20.Zamknięcie obrad.
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Ad.1.

Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.2.
Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.3.

Materiały będące przedmiotem obrad były w posiadaniu Radnych. 
(Kopie materiałów w załączeniu). Radni posiadali też informację o stanowiskach
poszczególnych Komisji Rady odnośnie rozpatrywanej tematyki.

Do informacji dotyczącej realizacji wniosków z poprzednich sesji uwag nie
wniesiono.

Ad.4.

Informację  odnośnie  działań  Wójta  w  okresie  między  sesjami  odczytała  Pani
Elżbieta  Irena  Kędyś  –  Przewodnicząca  Rady  Gminy.  Wynikało  to  z  faktu
nieobecności  Wójta,  który  w  tym  czasie  miał  spotkanie  z  przedstawicielami
samorządów Republiki Białoruś.

Do informacji uwag nie wniesiono i Rada przyjęła ją do wiadomości.

Ad.5.

W punkcie interpelacje i zapytania radnych głos zabrali:

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Podjąć działania w sprawie zapewnienia wody  mieszkańcom wsi podczas

awarii zasilania  w energię elektryczną jak to miało miejsce ostatnio. Np. w
Horczakach brak studni kopanych i wodę mógłby dowieść samochód OSP.
Woda mogłaby  być  pobierana  z  wodociągu w Starej  Kamionce  za  zgodą
Burmistrza Sokółki.

Pan Wojciech Bułatewicz
 Wraca  sprawa  budowy  świetlicy  w  Wojnowcach.  Na  ten  cel  brak  jest

pieniędzy.
 Podczas  ostatniej  sesji  odrzucony  został  projekt  uchwały  odnośnie

utworzenia CUW, co przyniosłoby wymierne oszczędności finansowe.
 W Zubrzycy  Wielkiej  jest  świetlica,  z  której  mogą  korzystać  mieszkańcy

Wojnowiec. Oddalona tylko o ok. 800 m od Wojnowiec.
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 Nie rozumiem dlaczego radni uparli się odnośnie tej budowy. Trzeba mieć na
uwadze względy ekonomiczne.

 Nie można zwiększać wydatków poprzez wpływy ze sprzedaży majątku.
 W 2013 roku odrzucono możliwość zaciągnięcia kredytu. Miała być dotacja

z Urzędu Marszałkowskiego.

Pan Leszek Olchowik
 Z przeszłości należy wyciągać wnioski aby nie popełniać błędów.
 Jeżeli były np. zakupione nieodpowiednie agregaty to zgadzam się, że trzeba

je wymienić. 

Pani Elżbieta Irena Kędyś
Odczytała oświadczenie następującej treści:
„  W miesiącu  grudniu bieżącego roku na moje  konto została  wpłacona ostatnia
kwota wyrównania ryczałtu. Zaniżenie wynikało z samowolnego obniżenia kwoty
przez osoby odpowiedzialne za naliczenia  i  wypłaty w tym też Pana Wójta.  Na
poprzedniej sesji Pan Wójt zadał pytanie Jak państwo myślicie dlaczego uchwała
o  zmniejszenie  ryczałtu  Przewodniczącej  nie  została  podjęta  wcześniej?  Jak
Państwo  myślicie?  Odpowiedzi  na  to,  pytanie  chciałabym  dzisiaj  udzielić.
A  dlatego  Panie  Wójcie  żeby  zwrócił  się  Pan  z  pismem  do  byłego
Przewodniczącego o zwrot nadpłaconego ryczałtu. Na sesji 16.02.2016 nie podjęto
uchwały obniżającej ryczałt Przewodniczącej RG wtedy też była prośba aby takie
pismo  zostało  przez  Pana  wystosowane.  Wedle  mojej  wiedzy  takie  pismo  nie
zostało napisane. Pan mecenas i niektórzy radni byli zdania że nie można prawnie
dochodzić zwrotu nadpłaconej kwoty ponieważ nie ma na to przepisów a jedynie
można dochodzić zwrotu na zasadzie  dobrej  woli.  Chciałabym zaznaczyć że nie
przepisy  mają  tu  zastosowanie  ale  uczciwość  i  własne  sumienie.  Dlatego  do
oświadczenia dołączam potwierdzenie przelewu nadpłaconego mi ryczałtu na konto
Urzędu Gminy w wysokości 7751,50 zł. Mam nadzieję, że były Przewodniczący
postąpi podobnie.”

Ad.6.

 W  tej  części  obrad   wyjaśnienia  dotyczące  projektu  Przeciwdziałania
Przemocy w Rodzinie przedstawiła Pani Ewa Katarzyna Grasewicz – Kierownik
GOPS.

Uwag  nie  wniesiono  i  po  odczytaniu  projektu  uchwały  przez  Panią
Przewodniczącą uchwała została przyjęta 15 głosami. Nie było głosów przeciwnych
i wstr5zymujacych się.

UCHWAŁA  Nr XVIII.98.2016

stanowi w protokole stronę Nr 12.
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Ad.7.

Propozycje zmiany budżetu gminy na 2016 rok  przedstawiła z upoważnienia Wójta
Pani Anna Czeremcha – Skarbnik Gminy. 

Pan  Wojciech  Bułatewicz  wnosił  o  przekazanie  na  piśmie  wszystkim
radnym dane dotyczące kosztów budowy hali sportowej:

a) wielkość środków finansowych wypłaconych wykonawcy,
b) zwróconych dla Ministerstwa Sportu i Turystyki,

oraz jaki skutek w wielkości subwencji poniosła Gmina w związku z zaniechaniem
uporządkowania spraw dróg gminnych.

Zastrzeżeń  do  proponowanych  zmian  nie  wniesiono  wobec  tego  Pani
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały  i poddała pod głosowanie.

     Za  przyjęciem  zmian  budżetu  gminy  było  15  Radnych.  Nie  było
głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XVIII.99.2016

stanowi w protokole stronę Nr  26.

 
Ad.8.  i Ad.9.

W  tej  części  obrad  Rada  zapoznała  z  projektem  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej na lata 2017 – 2027 oraz projektem budżetu gminy na 2017 rok. Oba
projekty ściśle się ze sobą wiązały w związku z tym analizowano, je łącznie.

Wyjaśnienia do obu projektów przedstawiła Pani Anna Czeremcha – Skarbnik
Gminy.

Na wstępie przystąpiono do przegłosowania wniosku z posiedzenia Komisji
Rewizyjnej. Chodziło tu o ujęcie do realizacji wykonania aktualizacji projektu  na
budowę i rozpoczęcie budowy świetlicy we wsi Wojnowce.

Aby nie zwiększać kwoty wydatków budżetowych sprecyzowano wniosek w ten
sposób, że na to zadanie przeznaczyć kwotę 10 tys. złotych. Kwota ta jest zapisana
w budżecie w planie wydatków funduszu sołeckiego, z przeznaczeniem na świetlicę
w Wojnowcach.

Za wprowadzeniem zadania do realizacji było 8 radnych. Przeciw głosowało
5 radnych. Od głosu wstrzymało się 2 radnych.
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Po tym Przewodnicząca  Rady Gminy odczytała  projekt  uchwały odnośnie

WPF na lata 2017-2027.

Uchwałę przyjęto 15 głosami.

UCHWAŁA  Nr XVIII.100.2016

stanowi w protokole stronę Nr 35.

Po tym Pani Elżbieta Irena Kędyś przedstawiła projekt uchwały budżetowej
na 2017 rok informując, że głosowanie uwzględnia przyjętą poprawkę.

Za uchwaleniem budżetu na 2017 rok było 13 radnych, głosów przeciwnych
nie było, 2 radnych wstrzymało się od głosu.

UCHWAŁA  Nr XVIII.101.2016

stanowi w protokole stronę Nr 48.

Ad.10.

Pan Jan Muciuś – Inspektor w Urzędzie Gminy przedstawił z upoważnienia Wójta
projekt programu profilaktyki i rozwiązywania problemów  alkoholowych.

Zastrzeżeń nie wniesiono i chwałę w tej sprawie przyjęto 15 głosami. Nie
było głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr XVIII.102.2016

stanowi w protokole stronę Nr 74.
 

 Ad.11.

Pan Jan Muciuś – Inspektor w Urzędzie Gminy przedstawił z upoważnienia Wójta
projekt programu  gospodarowania zasobem mieszkaniowym na lata 2017 – 2021.

Zastrzeżeń nie wniesiono.

Po tym Pani Elżbieta Irena Kędyś odczytała projekt uchwały i poddała pod
głosowanie.

Za przyjęciem uchwały było 15 radnych.   
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UCHWAŁA  Nr XVIII.103.2016

stanowi w protokole stronę Nr 78.

Ad.12.

Pan Jan Muciuś – Inspektor w Urzędzie Gminy przedstawił z upoważnienia Wójta
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości.

Zastrzeżeń lub uwag nie było.

Wobec tego Pani Elżbieta Irena Kędyś odczytała projekt uchwały i poddała
pod głosowanie.

Za przyjęciem uchwały było 15 radnych. 

UCHWAŁA  Nr XVIII.104.2016

stanowi w protokole stronę Nr  82.

Ad.13.

Uzasadnienie  odnośnie  kompletu  projektów  uchwał  w  sprawach  utrzymania
czystości  i  porządku na  terenie  gminy  z  upoważnienia  Wójta  przedstawiła  Pani
Renata Czaban-Tarasewicz – Inspektor w Urzędzie Gminy.

Do treści  projektów uwag nie było wobec tego Pani Elżbieta Irena Kędyś
kolejno odczytywała projekty im kolejno poddawała je pod głosowanie.

Wszystkie uchwały przyjęto 15 głosami. Nie było głosów przeciwnych lub
wstrzymujących się.
 

UCHWAŁA  Nr XVIII.105.2016

w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
stanowi w protokole stronę Nr  83.

UCHWAŁA  Nr XVIII.106.2016

w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
stanowi w protokole stronę Nr  94.
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UCHWAŁA  Nr XVIII.107.2016

w sprawie wyboru metody ustalenia opłat za gospodarowanie odpadami,
stanowi w protokole stronę Nr  97.

UCHWAŁA  Nr XVIII.108.2016

sprawie  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami
stanowi w protokole stronę Nr  98.

UCHWAŁA  Nr XVIII.109.2016

w  sprawie  określenia  górnych  stawek  opłat  za  usługi  w  zakresie  odbierania
odpadów
stanowi w protokole stronę Nr  99.

UCHWAŁA  Nr XVIII.110.2016

w  sprawie  szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie
odbierania odpadów
stanowi w protokole stronę Nr  101.

W tym miejscu Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła 15 minutową przerwę
w obradach.  Po przerwie kontynuowano realizację porządku obrad.

Ad.14.

W tej części obrad Rada jednogłośnie przyjęła swój plan pracy na rok 2017 oraz
jednogłośnie zatwierdziła plany pracy Komisji na 2017 rok.

Plany pracy w załączeniu.

Ad.15.

Pan Jan Muciuś – Inspektor w Urzędzie Gminy wyjaśnił  propozycję nawiązania
współpracy z samorządami Republiki Białoruś.

Radni wyrazili aprobatę przedstawionej propozycji.
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Wobec tego Pani Elżbieta Irena Kędyś odczytała projekt uchwały i poddała

pod głosowanie.

Uchwałę przyjęto 15 głosami bez głosów przeciwnych i bez wstrzymujących
się.

UCHWAŁA  Nr XVIII.111.2016

stanowi w protokole stronę Nr 104.

Ad.16.

Nawiązując do wniosku jednego z podmiotów zajmujących się świadczeniem usług
instalowania sieci internetowej Rada Gminy uznała, że jest możliwość w okresie
późniejszym dokonania  obniżenia  stawek  opłat  za  zajęcie  pasa  dróg  gminnych.
Rada zajmie się problemem po uzyskaniu szerszego rozeznania tej problematyki.

Ad.17.

W wolnych wnioskach głos zabrali:

Pan Leszek Olchowik
 Budżet gminy na rok 2017 został uchwalony.
 W podsumowaniu  widać  ile  zrobiono.  Oznacza  to,  ze  mieszkańcy  dobrze

wybrali Wójta.
 Kadencja  jest  ciężka.  Spłacane  są  zadłużenia  zaciągnięte  przez  Pana

Fiedorowicza i przez Pana Czabana.
 Był  okres  zastoju.  Obecnie  opinie  są  coraz  lepsze.  Mieszkańcy  są

zadowoleni, a niektórzy radni nie popierają działań Wójta.
 Wójt  robi  wszystko  aby  zmniejszyć  zadłużenie.  Dlatego  wyemitowano

obligacje. 
 Nie można wyrażać opinii, że gmina jest biedna. W powiecie jest 10 gmin,

każda we własnym zakresie realizuje zadania.  Negatywne opinie na temat
naszej gminy tylko szkodzą.

 Budżet z pewnością zostanie zrealizowany. Droga z Zubrzycy do Minkowiec
też potrzebna i należy wspierać w tym Pana Wójta.

 Odnosząc się do oświadczenia Pani Przewodniczącej stwierdzam, że nigdy
diety  nie  traktowałem  jako  dodatkowego  wynagrodzenia.  Wspierałem  na
terenie  gminy  każdą  uroczystość  na  wniosek  kierowników  jednostek,
wspierałem również wiele inicjatyw bez wniosków.

 Okazało się, że pobierałem dietę zbyt wysoko. Było to jednak nieświadome
działanie.



10

 Po wyjaśnieniu sprawy był projekt uchwały o obniżeniu diety, który został
odrzucony świadomie.  Co innego jest  nieświadome działanie,  a co innego
świadome.

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Budżet gminy wynosi 12 milionów. Na świetlicę w Wojnowcach przeznacza

się 10 tys. złotych. Czy to aż taki ubytek dla budżetu, czy też aż tak świadczy
o prestiżu? O budowę wnioskowali mieszkańcy na zebraniu.

 Do sprawy utworzenia CUW można wrócić.
 Nikt nie rzuca Wójtowi kłód pod nogi.
 Według  prawa  nikt  nie  zmusi  do  zwrotu  diety.  Pani  Przewodnicząca

wykazała się dobrą wolą.

Pan Wiesław Worobiej
 Celowym  jest  zastanowienie  się  nad  możliwością  zwiększenia

wynagrodzenia Pana Wójta. 

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Nikt  nie  neguje   wyników pracy  Pana  Wójta.  Uchwały  są  przyjmowane.

Nawet dzisiaj, gdy uchwalany jest budżet na rok przyszły.

Pan Wojcieh Bułatewicz
 Inicjatywa  odnośnie  wynagrodzenia  Wójta  należy  do  kompetencji  Pani

Przewodniczącej.
 Realizacja inwestycji zależy od wysiłku i zaangażowania Wójta.

Pan Leszek Olchowik
 Wynagrodzenie  Wójta  powinno  być  podwyższone.  Nie  może  on  być

w statystykach pod tym względem na końcu.

Pani Elżbieta Irena Kędyś
 Nie jestem przeciwniczką podwyższenia wynagrodzenia.
 Zawsze lepiej jest podwyższyć niż obniżyć. Wójt ma niskie wynagrodzenie.

W roku  przyszłym sprawa ta powinna znaleźć odzwierciedlenie w decyzji
Rady.

 Zatwierdzenie budżetu jest potwierdzeniem poparcia dla Pana Wójta.
 Działania Wójta widzą też mieszkańcy gminy i akceptują je.
 Trzeba więcej  rozmawiać  i  do niektórych spraw wracać  by nie  popełniać

błędów.
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Ad.18.

Ustalono,  że  na  zgłoszone  i  niewyjaśnione  problemy  Wójt  Gminy  odpowie
pisemnie lub na następnej sesji.
 

 Ad.19.

Do  treści  protokołu  z   XVIII  sesji  uwag  nie  wniesiono  i  został  on  przyjęty
15 głosami.

Ad.20.

Pani Przewodnicząca złożyła obecnym na sali oraz mieszkańcom gminy życzenia
noworoczne.

Po  tym  wobec  wyczerpania  porządku    dokonała  zamknięcia   XVIII
zwyczajnej sesji Rady Gminy dziękując wszystkim za  udział.

PRZEWODNICZĄCA
Protokołował:  Elżbieta Irena Kędyś
 Jan Muciuś


